
Verklaring Roy de Ruiter 
 
Voordat Soumaya bij ons bedrijf begon, heb ik, gezien haar verleden, grondig onderzoek 
uitgevoerd en laten uitvoeren. 
 
Zowel ikzelf als onafhankelijke mensen om mij heen hebben vastgesteld dat Soumaya in het 
bezit is van een VOG en dat zij zich na het uitzitten van haar straf heeft ontwikkeld tot een 
voorbeeldige academicus die zich sterk inzet voor onze samenleving, zelfs als dat soms haar 
eigen veiligheid in gevaar brengt. 
 
Daarnaast heb zowel ik persoonlijk en zeer betrouwbare mensen om mij heen ook 
waargenomen dat zij sterke vriendschappelijke en professionele relaties onderhoud met de 
hoogste politieke autoriteiten van Nederland. 
 
Voorbeelden hiervan zijn Premier Rutte, Raadsadviseur Geoffrey van Leeuwen, Pieter 
Omtzigt en uiteraard een van haar mentoren, Frits Bolkestein. Allen professionals die 
duidelijk tot dezelfde conclusie zijn gekomen. 
 
Ik en velen met mij, weten dat haar onvermoeibare inzet voor onze samenleving, vaak in 
nauwe samenwerking met vooraanstaande politici, in Den Haag zeer bekend en 
gewaardeerd wordt. Haar risicovolle veldwerk in Afrika met waardevolle 
onderzoeksresultaten als gevolg zijn hiervan een voorbeeld. 
 
Dit is al meer dan 10 jaar aan de gang op basis waarvan ik heb geconcludeerd dat als er 
ergens sprake zou zijn van mogelijke integriteitsschending of dreiging bij Soumaya, dat onze 
veiligheidsdiensten, die zelfs hackers in Rusland kunnen opsporen, zouden hebben 
ingegrepen. 
 
De beschuldiging van Martijn Bolkestijn, een voormalig VVD-kamerlid, dat Soumaya haar 
mentor op slinkse wijze geld zou hebben ontfutseld kwamen derhalve als een schok en ik 
heb onmiddellijk de werkzaamheden van Soumaya stopgezet om een nauwkeurig onderzoek 
uit te voeren. Ik heb hiervoor met verschillende familieleden gesproken, alsook mensen die 
zeer dicht bij Frits staan. 
 
Door Martijn Bolkestein, voormalig VVD kamerlid, werd een beeld geschetst van Frits als een 
weerloze en kwetsbare man in die periode. Dit staat echter haaks op de verklaringen van 
onafhankelijke personen waarmee Frits nauwe banden onderhield, zoals Hoogleraar 
Andreas Kinnegin, zijn medische verzorger, oud-senator, generaal, zijn biograaf en de 
studenten die in die periode masterclasses van hem volgden. 
 
In die periode heeft Professor Afshin Ellian aan Soumaya voorgesteld om bij hem te 
promoveren en had hier ook budget voor. Echter op aandringen van Frits Bolkestein is 
gekozen voor Professor Andreas Kinnegin, waarbij Frits aan Professor Kinnegin heeft 
verklaard dat hij dit zou bekostigen gezien er geen budget beschikbaar was. Frits heeft deze 
betalingen ook gemeld bij de veiligheidsdienst. Soumaya heeft in de periode van 2011 tot 
aan zijn zware operatie in 2021 zeer veel onderzoek gedaan, zijn masterclass gecoordineerd, 
debatten voorbereid en overige werkzaamheden verricht, inclusief reizen naar 



internationale politieke congressen waar zij verslag van deed. Dat sommige familieleden 
geschokt waren door de ontdekking van deze geldstroom begrijp ik volledig. Echter, na 
grondig onderzoek heb ik geen kwaadwillige opzet kunnen ontdekken bij Soumaya en uit 
verschillende documenten en verklaringen trek ik de conclusie dat Frits haar als een dochter 
behandeld. 
 
Ik heb ook geen bevredigend antwoord gekregen van Martijn over waarom hij juist nu, vlak 
voor de verkiezingen, de media heeft opgezocht en een beeld heeft geschetst van Frits als 
een oude, kwetsbare man die zich heeft laten manipuleren door een jonge vrouw, in plaats 
van aangifte te doen bij de politie. Er is geen belastend bewijs gepresenteerd, de 
verklaringen van Martijn waren op verschillende fronten feitelijk onjuist en werden ook 
weerlegd door zowel derden als op basis van hard bewijs. 
 
Daarom heb ik op basis van de huidige beschikbare informatie geen kwade intentie kunnen 
ontdekken, maar eerder een hechte relatie tussen een bijzondere mentor en zijn leerling. Dit 
wordt ondersteund door verschillende intellectuelen die Frits goed kennen, en er zijn op dit 
moment vergelijkbare situaties in de Nederlandse politiek.  
 
Voor mij zijn de feiten belangrijker dan beeldvorming en daarom sta ik, net als verschillende 
welingelichte hoogleraren, senatoren en generaals, achter Soumaya Sahla. 
 
Soumaya heeft één keer op mijn verzoek contact opgenomen met Esther van Fennema, een 
kennis van haar waarvan ik onder de indruk was, omdat ik in mijn rol als adviseur van BBB 
graag met haar wilde praten over een mogelijke rol in een zakenkabinet. Dit idee wilde ik 
presenteren aan de BBB-leiding. Esther was geïnteresseerd, maar het gesprek is er nooit van 
gekomen omdat het kernteam er geen oor naar had. Soumaya heeft zich nooit voorgedaan 
als werkzaam bij de BBB en heeft altijd benadrukt dat zij lid is van de VVD. De journalist 
heeft deze communicatie ingezien. 
 
Naast de aantijgingen van Martijn heeft een ander VVD kamerlid tegelijkertijd een 
vertrouwelijke e-mail van mij aan hem gelekt naar de journalist van dit artikel. Deze email 
had betrekking op vrijwillige inzet voor de Nederlandse staatsveiligheid van mij en enkele 
oud-collega's. Dit vind ik zeer schokkend, ondermijnt de veiligheid van belangrijke militairen 
en heeft daarmee mijn vertrouwen in de VVD ernstig geschaad. Wij hebben hier uiteraard 
melding van gemaakt en overwegen verdere stappen met onze advocaat. 


